
به نظر مي رس�يد اين ب�ار، بحث واگ�ذاري س�رخابي هاي پايتخت 
خيلي جدي تر از دفعات قبل دنبال مي ش�ود. حت�ي وقتي مزايده 
اول ب�ه دلي�ل عدم وج�ود خري�دار برگزار نش�د هم اين مس�ئله 
جدي به نظر مي رس�يد اما ح�الا 9 روز مان�ده به دومي�ن مزايده و 
باز ش�دن پاكت ها، حرف هايي ش�نيده مي ش�ود كه اصل ماجرا را 
زير س�ؤال برده و نش�ان مي دهد تغييري در ش�رايط ايجاد نشده 
و نمي ت�وان امي�د زيادي ب�ه خصوصي ش�دن اين دو تيم داش�ت!
اما چند روز قبل از مزايده، صحبت ه��اي وزير در خصوص اينكه با توجه 
دولتي بودن اقتصاد، خصوصي سازي محال اس��ت، جالب توجه به نظر 
مي رسد. شايد هم اين نوعي زمينه سازي است براي نيمه كاره ماندن پرونده 
واگذاري سرخابي ها: » اقتصاد ما دولتي است و با اين اقتصاد دولتي توسعه 
اجتماعي و شكوفايي محقق نمي شود. قانونگذار اصل 44 را پيش بيني كرده 
تا از وابستگي اقتصادي به دولت كاسته شود و جامعه به شكوفايي برسد. 
دولت ها توانايي انجام همه امور مردم را ندارند و بايد از پتانسيل مردمي 
استفاده كرد. در گذشته بيشتر باشگاه ها از نظر مالي به دولت متكي بودند. 
در حالي كه اعتبارات دولتي محدود است و البته عدم تجربه و  آموزش به 
مشكلات دامن زده اس��ت. اما امروز كه بحث خصوصي سازي باشگاه ها 
مطرح است مي بينيم با عدم استقبال خريدار مواجه شديم. در واقع بايد 
عناصر لازم براي واگذاري فراهم شود و از تجربه كشورهاي دنيا استفاده 
كنيم؛ چراكه رفتار بخش خصوصي، رفتاري پيچيده است كما اينكه در 
گذش��ته ما ديده ايم بخش هاي خصوصي كه خريدار يك باشگاه مطرح 
بودند به خاطر اينكه خروجي اقتصادي براي آنها نداشت زمين خورده يا 
رها كردند. من نگران اين مسئله هستم كه اين باشگاه ها بعد از واگذاري در 
ظرف مدت كوتاهي تضعيف يا از بين بروند يا زمين بخورند. بايد در موضوع 
هزينه، فايده به عنوان عناصر اوليه اقتصادي بتوانيم بخش خصوصي را 
مجاب به سرمايه گذاري  كنيم و اين تضمين وجود داشته باشد كه اگر بخش 
خصوصي وارد عمل شود به دليل نداشتن خروجي اقتصادي اين باشگاه ها 
به حال خود رها نشوند. واگذاري باشگاه ها بايد يك تكليف براي بخش هاي 
خصوصي باشد و در حقيقت ضرورت دارد در اين زمينه يك تحقيق علمي 
صورت بگيرد تا واگذاري به درستي صورت بگيرد. اما همانطور كه پيش از 
اين در بحث دو باشگاه استقلال و پرسپوليس شاهد بوديم، عدم توانمندي 
مالي و توانمندي جذب اعتبار از بيرون وجود داشته و اكنون ما بايد تلاش 
كنيم در  آينده باشگاه هاي ما به برندهاي خوبي تبديل شوند و از اين برند 
براي رونق كسب و كار و خدمات استفاده كنيم. در واقع نگراني ها از اين 

جهت است كه اين دو باشگاه را زمين نزنيم و ضعيف نشوند.«
در حالي كه وزير ورزش مي گويد دو باشگاه تاكنون خريداري نداشته اند، 
تاج، رئيس سازمان ليگ پيشنهادي جالب توجه مي دهد كه در واقع نه به 
معناي واگذاري سرخابي ها كه از اين جيب به آن جيب كردن دولت است: 
»ايران خودرو و سايپا، استقلال و پرس��پوليس را بخرند، در اين صورت، 
اين باشگاه ها كه تماش��اگر آنچناني ندارند مي توانند تماشاگران زيادي 

به خود جذب كنند. اينكه برخي باشگاه هاي خصوصي ما مانند استقلال 
اهواز يا استيل آذين دچار مشكل شدند به دليل آن است كه ما مؤلفه هاي 
خصوصي سازي را در فوتبال كشورمان نداريم. اگر مجموعه هايي چون 
ايران خودرو و سايپا، پرسپوليس و استقلال را بخرند آن وقت سهميه هاي 
آنها در اختيار دو استان ديگر قرار مي گيرد و با اين شرايط ليگ ما پوياتر 
خواهد شد. در حال حاضر وقتي باشگاهي مانند نفت مسجدسليمان اعلام 
مي كند توانايي حضور در ليگ را ندارد همه نگران مي شوند حال ببينيد اگر 
استقلال و پرسپوليس واگذار شوند و اسپانسر آنها اجازه حضورشان را در 
ليگ ندهد، چه اتفاقي خواهد افتاد. اما اگر سايپا و ايران خودرو اين دو تيم 

را بخرند، از پشتوانه ميليوني هواداران بهره مند مي شوند.«
البته تنها تاج نيست كه در اين زمينه پيش��نهاد مي دهد. افشارزاده، 
مدير عامل استقلال هم پيش��نهاد جالبي دارد و مي گويد بهتر است 
به جاي سايپا و ايران خودرو، صنايع دفاع اين دو تيم را بخرد! »تا ۱۹ 
اسفند براي ش��ركت در مزايده فرصت داريم اما بايد شرايط واگذاري 
فراهم و مس��ائل بازتر مي ش��د. بايد در مورد واگذاري اين دو باشگاه، 
توضيح كاملي داده مي شد. اما با پيش��نهاد تاج مخالف هستم، چون 
تيم هاي پيكان و سايپا خودشان مشكلات  زيادي دارند. به اعتقاد من 

اين دو باشگاه بايد به وزارت صنايع و معادن واگذار مي شوند.«
در حالي كه به نظر مي رسيد مزايده ۱۹ اسفند هم لغو شود، جعفر سبحاني 
مشاور رئيس س��ازمان خصوصي س��ازي از انجام مذاكرات با متقاضيان 
سرخابي با سازمان خصوصي سازي و وزارت ورزش خبر مي دهد: »با توجه 
به انجام اين مذاكرات استنباط مي شود كه اين مزايده در روز مذكور انجام 
شود. اگرچه قيمت پايه باشگاه هاي استقلال و پرسپوليس تغيير نكرده اما 
با توجه به تسهيل شرايط واگذاري توسط هيئت واگذاري، مذاكراتي با 
متقاضيان انجام شده است. البته معترضان در دوره قبل نيز نسبت به رقم 

پايه گله اي نداشتند و بيشتر منتقد شرايط واگذاري بودند.«
اما بايد ديد با اين اوصاف و اخبار ضد و نقيضي كه شنيده مي شود و بر 
ترديدها و ابهامات اين مسئله مي افزايد، اصلًا دو تيم واگذار مي شوند، 
يا اين مزايده هم لغو ش��ده و همانطور كه وزير به آن اشاره كرده )در 
صورتي كه خريداري براي اين دو تيم پيدا نشود(، وزارت ورزش مانند 

گذشته عمل مي كند!

س�ازمان صداوس�يما حاضر به پرداخت حق 
پخش رقابت ه�اي فوتبال نيس�ت! تغييرات 
مديريتي در صداوس�يما موجب ش�ده كه با 
گذشت چهار ماه از توافق فدراسيون فوتبال 
با مسئولان اين س�ازمان بر سر پرداخت حق 
پخش، صداوسيما هنوز به تعهدش در اين باره 
عمل نكند. ح�ال آنكه گفته مي ش�ود رئيس 
جديد صداوسيما اصلاً اعتقادي به پرداخت پول 
بابت پخش مستقيم مسابقات ورزشي ندارد. 
۱۱ آبان ماه بود كه پس از كش و قوس هاي فراوان 
س��رانجام فوتبالي ها با صداوسيما بر سر دريافت 
حق پخش به توافق رسيدند. اين در حالي است 
كه س��ازمان ليگ براي آنكه بتواند حرفش را به 
كرسي بنشاند، اجازه ورود دوربين هاي تلويزيوني 
را به اس��تاديوم ها ن��داد. چانه زني ه��اي طرفين 
بالاخ��ره پس از هفته ه��ا بحث و جلس��ه به ثمر 
نشست و مقرر شد سهم پخش زنده ليگ برتر در 
زماني معين به حس��اب فدراسيون فوتبال واريز 
ش��ود. با اين وجود تا به امروز خبري از واريز پول 
نشده است. كفاشيان پيش از اين مدعي شده بود 
كه مذاك��ره وزير ورزش با رئيس صداوس��يما به 
ثمر نشسته و بخشي از مبلغ توافق شده در دهه 
اول اسفندماه واريز خواهد شد. منتها با به پايان 
رسيدن مهلت تعيين شده هنوز پولي به حساب 

فدراسيون واريز نشده است. 
دكتر گودرزي ديروز در نشس��ت هم انديش��ي 
الزام��ات و اقدام��ات بازاريابي ورزش��ي بدقولي 
صداوس��يما را تأييد كرد: »نمي توانيم ورزش را 
از ساير مقوله هاي اجتماعي جدا بدانيم، وگرنه 
به بيراهه مي رويم. پيش نيازهايي در اين زمينه 
وجود دارد كه بايد محقق ش��ود. اگر در جامعه 
ما اقتصاد دولتي مطرح اس��ت رفتن به س��مت 
آزادسازي و خصوصي سازي امري محال است. 
يكي از بخش هاي مه��م در خصوص حق پخش 
تلويزيوني اس��ت كه س��هم ورزش را از نمايش 
تلويزيوني لحاظ مي كند. من پيگير آن بودم حتي 
بيشتر از رسانه ها. رايزني كردم، در جلسه هيئت 
دولت مطرح كردم و به دنبال آن بودم تا اين حق 
پخش به ورزش برس��د اما مسئولان صداوسيما 
مصوب هايي از مجمع تش��خيص مصلحت نظام 
داش��تند كه حق پخش براي فوتب��ال و ورزش 
غيرقانوني است اما رسانه ها مي توانند به ورزش 
كمك كنند. آن هم به ص��ورت اعانه نه يك حق 
ورزشي چراكه مي گويند صداوسيما خصوصي 
نيست و يك بخش دولتي نمي تواند حقي براي 
يك بخ��ش ديگر در نظ��ر بگي��رد. در خصوص 
تأسيس شبكه هاي خصوصي نيز بايد بگويم كه 
زمينه ايجاد اين ش��بكه ها بايد فراهم شود. اين 

موضوع براساس قانون شدني است ولي تجربه و 
رفتارهاي سياسي نشان مي دهد نشدني است. از 
يك اقتصاد كاملًا دولتي نمي شود انتظار اسپانسر 
و حام��ي مالي داش��ت. بايد مقدمات در س��اير 
بخش ها فراهم شود. خصوصي سازي باشگاه ها، 
وابس��ته به دولت بوده و رفت��ار بخش خصوصي 

بسيار پيچيده است.«
   قرارداد داريم

رئي��س س��ازمان لي��گ فوتب��ال به رغ��م همه 
بدقولي ه��اي ص��ورت گرفت��ه اميدوار اس��ت 
رايزني هاي صورت گرفته با رئيس صداوس��يما 
نتيجه دهد. مهدي تاج با اش��اره به قرارداد امضا 
ش��ده با اين س��ازمان گفت: »در هر صورت در 
ورزش ه��م زحمت كش��يده مي ش��ود. همين 
صداوسيما تا سه س��ال به ما پول پرداخت كرد 
و من سؤالم اين است كه اين پول از كدام ناحيه 
بود و امسال هم از همان ناحيه به ما پول بدهند. 
در هر صورت قرار اس��ت گودرزي جلسه اي را با 
سرافراز برگزار كند و اميدوارم مشكلات برطرف 
ش��ود. در هر صورت تقدس نژاد قرارداد را امضا 
كرده مگر مي شود آن را عوض كرد. رئيس جديد 
سازمان صداوسيما در اين زمينه حسن نيت دارند 
و مشكلات فوتبال و باشگاه ها را مي داند. حامي 
مالي سازمان ليگ تاكنون ۱8/5ميليارد تومان 

پرداخت كرده و اگر صداوس��يما نيز حق پخش 
تلويزيوني را بپردازد، دريافتي هاي سازمان ليگ 

نسبت به سال گذشته دو برابر مي شود. 
   فوتبال به نفع صداوسيماست

معاون وزير ورزش نيز ب��ر پرداخت تمام و كمال 
حق پخش تلويزيوني تأكيد كرد. دكتر سجادي 
با اش��اره به اينكه قرارداد ۱60 ميلياردي براي 
پخش فوتبال طي دو س��ال آينده با صداوسيما 
منعقد شده است، اظهار داشت: »در جهت حل 
مشكل گام هايي برداشته ايم در حال حاضر حق 
پخ��ش تلويزيوني يك موضع يك طرفه اس��ت. 
يعني طرفي كه بازي را پخش مي كند بيشتر نفع 

مي برد تا باشگاه و مخاطبان.«
   تعرفه يكسان فوتبال و آشپزي!

مسئول بازاريابي فدراسيون فوتبال از تعرفه برابر 
پخش مستقيم مسابقات ليگ برتر با برنامه هاي 
آشپزي صداوس��يما انتقاد كرد. عباس ترابيان 
واريز حق پخش به حس��اب فدراس��يون را حق 
مسلم فوتبال خواند: »همچنين كه وزير ورزش 
و جوانان اعلام كرد، صداوسيما نمي تواند بگويد 
براي پخش فوتبال از صداوس��يما پ��ول ندارد و 
صداوسيما بايد اين حق پخش را به فوتبال بدهد. 
اين چيزي است كه در تمام دنيا عرف است. البته 
طي جلسه اي كه با صداوسيما داشتيم ما به دنبال 
اين مسئله هستيم و يقين دارم كه حق گرفتني 
است و بايد حق فوتبال را از صداوسيما بگيريم. 
متأس��فانه تعرفه فوتبال در تلويزي��ون با برنامه 
آشپزي يكس��ان ديده مي ش��ود و گاهي اوقات 

مهم تر از فوتبال است.«
   حل مشكلات سرخابي ها 

مشكلات مالي همواره دو تيم پرطرفدار تهراني را 
به چالش كشيده است. در حالي كه هنوز تكليف 
خصوصي سازي يا دولتي ماندن اين دو تيم معلوم 
نشده است پرداخت به موقع حق پخش از سوي 
صداوس��يما بخش اعظمي از دغدغه بي پولي و 
بدهي هاي هنگفت اس��تقلال و پرس��پوليس را 
از بين مي ب��رد. به رغم امضاي قرارداد رس��مي 
مديران سرخابي ها، كماكان منتظر دريافت مبلغ 
توافق شده هستند. بهرام افشارزاده معتقد است 
بخش زي��ادي از هزينه باش��گاه ها بايد از طريق 
حق پخش تأمين شود. مدير عامل استقلال در 
اين باره اظهار داشت: » اگر صداوسيما حق پخش 
تلويزيوني را به باش��گاه ها پرداخت كند كمك 
بسياري در زمينه استقلال مالي باشگاه ها خواهد 
كرد. ما در كش��ورهاي خارجي و در س��طح اول 
فوتبال دنيا مي بينيم كه حدود 50 يا 70 درصد 
هزينه باشگاه ها از طريق حق پخش تلويزيوني 
تأمين مي شود اما در ايران چنين اتفاقي را شاهد 
نيستيم. من از صداوسيما تقاضا مي كنم كه در 

اين زمينه وظايف خود را بشناسند.«
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 گودرزي: اقتصاد ما دولتي است 
و خصوصي سازي معنايي ندارد

ضد و نقيض هاي واگذاري سرخابي ها

سعيد احمديان

 هدفم حضور در اروپاست 
پس از بازي هاي درخشاني كه مدافع تيم ملي در جام ملت ها 
داشت، او با قراردادي يك س��اله به تيم تيان جين پيوست. 
مرتضي پورعلي گنجي با اشاره به اينكه هدفش بازي 
در اروپاست، گفت: »دلايل زيادي وجود داشته كه 
اين تيم را انتخاب كرده ام. هدف من اين است كه 
به اروپا بروم و در تيمي بزرگ بازي كنم. به همين 
خاطر حضور در ليگ چين مي تواند به من كمك كند 
تا ديده و به تيمي در فوتبال اروپا ملحق شوم. قرارداد 
من يك س��اله اس��ت و 370 هزار دلار براي يك سال 
از اين تيم چين��ي دريافت مي كنم. م��ن از چند تيم 
قطري نيز پيشنهاد داشتم كه همه آنها را رد كردم. در 
صورتي كه يك تيم اروپايي به من پيشنهاد بدهد، از 
تيان جين جدا مي شوم و به آن تيم خواهم پيوست. من 
اين موضوع را با مسئولان باشگاه تيان جين نيز مطرح 
كردم كه هدفم بازي در اروپاست. تيان جين تيم بسيار 
خوبي اس��ت و من چند بازي اين تي��م را در اردوهاي 
تمريني ايتاليا و استراليا ديدم. تيم ما ظرفيت بالايي 

دارد و مطمئنم كه مي توانم اينجا پيشرفت كنم.«

امارات و AFC رابطه خوبي ندارند
جام ملت هاي آسيا در حالي در سال 20۱۹ برگزار مي شود كه هنوز ميزباني 
اين دوره از رقابت ها در هاله اي از ابهام قرار دارد. كش��ور ما به همراه امارات و 

عربس��تان براي ميزباني اين رقابت ها اقدام كرده اند كه امارات 
جدي ترين رقيب ايران براي تصاح��ب ميزباني جام ملت هاي 

20۱۹ است. چند روز پيش خبرگزاري فرانسه به نقل از يك 
منبع آگاه از AFC فاش كرده بود كه ميزباني به امارات 
داده شده است. علي كفاشيان درباره اينكه امارات ميزبان 
مي ش��ود، گفت: »چنين چيزي مطرح نيس��ت. ايران 
در حال حاضر توانسته اس��ت ۹ كرسي در كميته هاي 
مختلف AFC داش��ته باش��د و تنها ضعف ما نداشتن 

نماينده اي در هيئت رئيسه است كه اميدواريم بتوانيم به 
آن راه پيدا كنيم. ما اخيراً در جلسه اي به سؤالات آنها پاسخ 
داديم و بار ديگر بر عزم ايران در گرفتن اين ميزباني تأكيد 
خواهيم ك��رد. من صحبت خاصي درب��اره انتخاب امارات 
نش��نيده ام و اتفاقاً الان رابطه امارات و AFC  هم چندان 
خوب نيست. حالا اينكه آنها در آخرين لحظات امتيازهاي 
زيادي را مطرح كنند تا نظر AFC  جلب شود ،  نمي دانم اما 

ما تمام تلاشمان را براي كسب ميزباني خواهيم داشت.«
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 نقش دولت در پايان دادن اختلاف 
تلويزيون و فوتبال

حق پخش تلويزيوني فوتبال دوباره اين روزها فدراس��يون فوتبال را رو 
در روي صداوسيما قرار داده اس��ت و به نظر مي رسد هرچه جلوتر برود، 
اين دعوا كه مدتي آتش زير خاكستر بود، شعله ورتر شود و توپخانه هاي 
مصاحبه هاي دو طرف عليه هم ش��دت بگيرد. دعوا ه��م همان دعواي 
قديمي اس��ت، اختلافي كه دو دهه اس��ت فوتبال و تلويزيون را هرچند 
وقت يكبار روبه روي هم قرار مي دهد. فدراسيون فوتبال مي گويد مانند 
تمام دنيا، صداوسيما براي اينكه فوتبال بخشي از ساعت هاي برنامه هاي 
اين رسانه را پر مي كند و درآمدهاي ميليوني از كنار آگهي ها نصيب اين 
سازمان مي شود بايد مبلغي را به باشگاه ها كه اين خوراك و درآمد را نصيب 
تلويزيون مي كنند، بدهد. آن سو هم جام جم نشينان مي گويند چون هم 
صداوس��يما و هم تيم هاي فوتبال دولتي هس��تند و از يك منبع تغذيه 
مي شوند، طبق قانون نمي تواند پولي به فوتبال بدهد و اگر هم مي توانست، 
پولي با اين اوضاع مالي در چنته ندارد كه پيشكش فوتبال كند. هرچند در 
ماه هاي آخر حضور ضرغامي در جام جم، دو طرف آتش بس دادند و قرار شد 
تلويزيون هم مبلغي را به فوتبال بدهد. اما بعد از چند ماه از رفتن ضرغامي 
و آمدن سرافراز، رئيس جديد جام جم توافق قبلي را قبول ندارد و عنوان 

كرده است كه تلويزيون پولي به باشگاه ها براي حق پخش نمي دهد. 
هرچند به نظر مي رس��د اين بار بعد از چند هفته زهرچشم گرفتن دو 
طرف از هم، سرانجام صداوسيما و فدراسيون آتش بس خواهند داد اما 
اين بار هم اين اختلاف به صورت آتش زير خاكستر باقي خواهد ماند تا 
بعد از چند ماه دوباره شعله بگيرد. به همين خاطر به نظر مي رسد بايد 
يك جايي موضوع حق پخش تلويزيوني فوتبال و اين اختلافي كه بين 
فدراس��يون و جام جم وجود دارد، حل شود تا هرچند وقت يكبار تكرار 
نشود. البته مسئولان وزارت ورزش و فدراسيون فوتبال پس از آخرين 
توافق با جام جم كه چند ماه پيش بود از فرمول جديدي براي گرفتن حق 
پخش خبر دادند كه طبق اين پيشنهاد قرار شده بود در بودجه سالانه، 
رديفي براي حق پخش در نظر گرفته ش��ود تا اين اختلاف هر سال به 
وجود نيايد؛ اختلافي كه سبب مي شود آنقدر جدال فوتبال و تلويزيون 
بالا بگيرد كه فدراسيون مانند امس��ال براي چند هفته دوربين ها را به 
ورزشگاه ها راه ندهند و بازي هاي فوتبال پخش نشود. البته از سرنوشت 
اين پيشنهاد خبري در دسترس نيس��ت و به نظر نمي رسد با توجه به 
محدوديت هاي مالي ش��ديدي كه دولتي ها با نفت زي��ر 50 دلار براي 
تنظيم بودجه سال آينده دارند، رقمي براي حق پخش تلويزيوني در نظر 
گرفته شود. به همين خاطر بديهي است كه نبايد اهالي فوتبال به چنين 
روشي براي گرفتن حقشان حداقل در بودجه سال آينده اميدوار باشند. 
با اين وجود به نظر مي رسد در نظر گرفتن يك رديف بودجه شايد تنها 
راه حلي باشد كه بتوان به اين اختلاف پايان داد. هرچند همانطور كه 
اشاره شد شايد اين پيشنهاد براي امسال به نتيجه نرسد و پولي دست 
فدراس��يون را نگيرد اما در صورت گنجاندن ردي��ف بودجه براي حق 
پخش در بودجه سال هاي آينده مي توان سرانجام به دعواي صدا وسيما 
و فدراسيون بر س��ر حق پخش پايان داد و اين حق باشگاه ها را كه در 
سراسر دنيا به عنوان تأمين كننده بخش زيادي از هزينه هاي يك تيم 

در طول فصل است، قانونمند شود. 
در همين راستا وزارت ورزش به عنوان نماينده دولت در ورزش مي تواند 
نقش پررنگي در پيگيري موضوع حق پخش و به ثمر نشستن پيشنهاد 
اختصاص يك رديف بودجه به اين امر داشته باشد. صحبت هاي ديروز 
وزير ورزش هم نش��ان داد محمود گودرزي به حقانيت باش��گاه ها در 
استفاده از پول حق پخش به عنوان مسيري براي خودكفاشدن تيم هاي 
فوتبال اعتقاد دارد و اين مي تواند قانونمند شدن حق پخش فوتبال را 
تسريع بخشد. به همين خاطر از وزير ورزش انتظار مي رود تا با مطرح 
كردن اين پيشنهاد در هيئت دولت به گرفتن حق فوتبال اهتمام بورزد، 
به طور قطع اين مسئله هم به نفع فوتبال است و هم به خط و نشان هاي 
رس��انه اي كه اين روزها اهالي فوتبال و تلويزيون براي هم مي كشند و 

خودشان را در اين ماجرا محق مي دانند، پايان خواهد داد. 

عليرضا رحيمي سرپرست باشگاه راه آهن شد 
مدير عامل سابق باشگاه پرس��پوليس به عنوان سرپرست جديد باشگاه 
راه آهن انتخاب ش��د. عليرضا رحيمي كه س��ابقه مدير عاملي باش��گاه 
پرسپوليس را در كارنامه دارد با تصميم شوراي ورزش وزارت نفت، به عنوان 

سرپرست جديد باشگاه راه آهن انتخاب شد. 
-------------------------------------------------------------

خادم: همه بايد از كانال انتخابي به تيم ملي برسند 
خادم رئيس فدراسيون كشتي با اش��اره به برگزاري انتخابي تيم ملي در 
كشتي آزاد و فرنگي گفت: انتخابي، به شكل خوبي در حال برگزاري است و 
با جديت اين مسئله دنبال خواهد شد. در حقيقت تمام قهرمانان در كشتي 

آزاد و فرنگي بايد از كانال انتخابي بتوانند پيراهن تيم ملي را بر تن كنند. 
-------------------------------------------------------------

فحاشي و درگيري در ليگ بسكتبال
در جريان رقابت هاي هفته چهارم ليگ حرفه اي بس��كتبال، بازي ثامن 
مش��هد در برابر ش��هرداري گرگان در دقايق پاياني از سوي تماشاگران 
گرگاني به تشنج كشيده شد. مهدي صاحبيان سرمربي ثامن با اشاره به 
فحاشي تماشاگران در اين ديدار گفت: ما در اين بازي شاهد صحنه هايي 
بوديم كه كمتر ديده شده است؛ پرتاب سنگ، بطري و فحاشي كردن كه ما 

را مجبور به قطع بازي كرد و امنيت جاني نداشتيم. 
-------------------------------------------------------------
مرگ قهرمان دوچرخه سواري گيلان در هنگام تمرين 

سيدعقيل هاشمي دوچرخه س��وار ۱8س��اله گيلاني كه پيش از اين 
چندين دوره عنوان قهرماني رقابت هاي استان را در كارنامه داشت در 
حال تمرين استقامت جاده در پي برخورد با يك دستگاه خودروي دوو 

در محور رشت به انزلي درگذشت. 

  چـهـره ها / وحيد صابري

رضازاده بايد استعفايش را به وزارت ورزش بدهد
بالاخره پس از مدت ها كشمكش بين رضازاده و وزارت ورزش مبني بر شركت رضازاده در انتخابات 
فدراس��يون وزنه برداري، وزارت ورزش كمتر از 24 ساعت پس از گذش��ت دوره رياست چهار ساله 
رضازاده، نماينده خود را به عنوان سرپرست در اين فدراسيون قرار داد تا موضع 
رسمي خود را براي رياست رضازاده بيان كرده باشد. ديروز سجادي، معاون وزير 
ورزش و جوانان در مورد وضعيت حسين رضازاده گفت: »همانطور كه قبلًا گفتم 
رضازاده اگر بخواهد كانديداي رياست فدراسيون وزنه برداري شود بايد از 
شوراي شهر استعفا و استعفاي خود را به وزارت ورزش تحويل دهد. ما با 
شخص خاصي مش��كل نداريم و اين بحث قانوني اس��ت كه بايد اجرايي 
شود.« وي در پاسخ به اين سؤال كه چرا اين بحث قانوني در مورد هاشمي 
رئيس فدراسيون تيراندازي اجرا نشد، تأكيد كرد: »طبق قانون افرادي كه 
عضو شوراي شهر هستند، نمي توانند در انتخابات فدراسيون ها شركت 
كنند. قانون ها متفاوت اس��ت و اين قانون براي اعضاي ش��وراي شهر با 

نمايندگان مجلس تفاوت دارد هر چند كه ما هم در اين باره نظر داريم.«

واليبال ژاپن را تغيير مي دهم
بازيكن سابق تيم ملي واليبال كه در زمان ولاسكو مربي بود به عنوان اولين مربي ايراني به تيم ملي 
واليبال ژاپن پيوس��ت. احمد مس��اجدي درباره اينكه چطور مربي تيم ملي ژاپن شد، گفت: »زمان 

ولاس��كو در يكي از بازي ها وقتي در ژاپن بوديم، سرمربي تيم ملي ژاپن وقتي متوجه 
شد كه من تسلط كامل به زبان ژاپني دارم طي جلسه اي از من خواست تا به تيم ملي 
اين كشور بروم و س��بك بازي آنها را تغيير دهم كه من هم با اين درخواست موافقت 

كردم. من در سه سالي كه در كنار ولاسكو بودم، درس هاي زيادي از او ياد گرفتم. 
در حال حاضر هم در كارهاي بدنسازي و هم در كار با توپ خودم تقريباً حرف 

اول را در تيم ملي واليبال ژاپن مي زنم. ژاپني ها پتانسيل بسيار خوبي دارند 
و شك ندارم روند رو به رشد آغاز مي شود. آنها در جايگاه سه سال پيش 
ايران قرار دارند. ما سه سال پيش و زماني كه در ابتداي راه تغيير بوديم 

حتي به چين هم مي باختيم. ژاپن به كمي زمان نياز دارد و پس از آن نه تنها 
براي ايران بلكه براي تمام تيم هاي جهان خطرساز خواهد بود. شك نكنيد 

واليبال ژاپن با حضور من تغيير پيدا خواهد كرد.«

دنيا حيدري

88498432سرويس ورزشي

شيوا نوروزي
   گزارش

حق پخش اعانه نيست!
بدقولي هاي صداوسيما در پرداخت طلب فوتبال ادامه دارد

مثل بازيكنانم اشتباه كردم
شكس��ت آرس��نال برابر موناكو از آن 
دست باخت هايي بود كه تا مدت ها از 
ياد آرسن ونگر نخواهد رفت. سرمربي 
آرسنال مي گويد: در برابر موناكو من 
مثل بازيكنانم اشتباهات زيادي مرتكب 
شدم. ديدن دوباره بازي برايم خيلي 
دردناك است، نمي توانم اين شكست را 
هضم كنم. من مثل بازيكنانم اشتباه كردم، تصميمات اشتباهي گرفتم، 
با ديدن بازي به ضعف ها پي بردم، اما بايد با اين مش��كلات س��اخت. 

اعتراف مي كنم يكي از بدترين روزهاي مربيگري ام بود.

منچستر محتاج مهاجم گلزن
لوئيز فان خ��ال س��رمربي هلندي 
منچستريونايتد عنوان كرد تيمش به 
يك مهاجم گلزن نياز دارد تا بتواند با 
بهترين تيم هاي ليگ برتر رقابت كند. 
فان خال گفت: دليلي كه نتوانستيم 
در بسياري از بازي ها به پيروزي دست 
پيدا كنيم، نبود يك مهاجم گلزن در 
تيم است. اين حقيقتي است كه من نمي توانم آن را كتمان كنم. انتظار 
من از مهاجمان تيم بسيار بالاست ولي آنها نتوانستند انتظاراتم را 

برآورده كنند حتي فان پرسي و فالكائو نيز اين مسئله را قبول دارند.

بايد به پيروزي هايمان ادامه دهيم
بايرن موني��خ در ادام��ه پيروزي هاي 
خوب و پر گل خود جمعه شب 4 بر يك 
ميهمان خود كلن را شكست داد تا پپ 
گوارديولا به ستايش از بازيكنان تيمش 
بپردازد. گوارديولا گفت: در اين ديدار 
هم بازي خوبي را به نمايش گذاشتيم. 
پيروزي در اين ديدار اصلًا آسان نبود 
به همين خاطر خوشحال هستم، بايد به روند پيروزي هاي خود ادامه 
دهيم تا به كسب عنوان قهرماني نزديك شويم، بايد قوي ظاهر شويم و 

به راحتي امتياز از دست ندهيم تا بتوانيم قهرماني را كسب كنيم.

انتقام مورينيو يا تكرار شگفتي!
چلس��ي و تاتنهام خيلي زودتر از آنچه تصور مي شد به هم رسيدند، 
امروز در فينال جام اتحاديه دو تيم شهر لندن در حالي روبه روي هم 
قرار مي گيرند كه درست دو ماه قبل و در شب سال نوي ميلادي دو 
تيم در جريان رقابت هاي ليگ برتر برابر هم قرار گرفتند و يك نتيجه 
باور نكردني به دست آمد. تاتنهام با پنج گل شاگردان آقاي خاص را 
بدرقه كرد و عيدي فراموش نشدني به چلسي تقديم كرد تا آبي هاي 

لندن امشب فقط به انتقام فكر كنند.
دو تيم از س��اعت ۱۹:30 امشب در ورزش��گاه ويمبلي مقابل هم قرار 
مي گيرند و شرايطي تقريباً مشابه دارند. چلسي،  نمانيا ماتيچ كليدي ترين 
بازيكن اين فصل خود را به دليل محروميت در اختيار ندارد كه مي تواند 
روي روند بازي تيم مورينيو تأثير منفي بگذارد، در آن سوي ميدان اما 
تاتنهام به لحاظ بدني خسته به نظر مي آيد. آنها پنج شنبه شب در ليگ 
اروپا بازي كرده اند و اين براي تيمي كه در ميانه هاي جدول رده بندي 
ليگ برتر است مي تواند باعث خستگي دوچندان باشد. تاتنهام مي تواند 
با پيروزي در اين بازي و فتح جام، ناكامي هاي خود را در ليگ برتر جبران 

كند اما كار سختي برابر چلس��ي و مورينيو در پيش دارد،  چراكه آقاي 
خاص علاوه بر انگيزه انتقام ديدار دو ماه قبل مي خواهد به دو فصل بدون 
قهرماني و جام خود پايان دهد و اولين قهرماني با چلسي را در دوره جديد 
حضورش در اين تيم كسب كند. تقابل دو تيم با اين همه انگيزه به طور 

حتم فينالي جذاب و نفس گير را رقم مي زند. فينالي كه بايد به انتظار پايان 
آن نشست و ديد كداميك از همشهري ها فاتح آن مي شوند.

  آنفيلد در انديشه جبران
امشب علاوه بر فينال جام اتحاديه دو بازي حساس هم از هفته بيست 
و هفتم ليگ برتر برگزار مي شود كه در حساس ترين بازي، ليورپول 
ميزبان منچسترسيتي اس��ت. ليورپول كه پنج شنبه شب شكستي 
تلخ را در تركي��ه تجربه كرد و از ليگ اروپا حذف ش��د، حالا براي بالا 
كشيدن خود از رتبه ششم جدول رده بندي چاره اي جز پيروزي برابر 
منچسترسيتي تيم دوم جدول ندارد، ليورپولي ها امشب بايد در آنفيلد 
جبران كنند تا اميدوار به كسب سهميه ليگ قهرمانان اروپا در سال 
بعد باشند. البته در اين بين نبايد از انگيزه هاي من سيتي براي  نزديك 

شدن به چلسي صدرنشين گذشت.
در ديگر بازي هم آرسنال رده سومي در ورزش��گاه خود از اورتون رده 
دوازدهمي پذيرايي مي كند. ديداري كه شاگردان ونگر از آن تنها سه 

امتياز مي خواهند و بعيد است به چيزي جز آن رضايت دهند.

چلسي- تاتنهام؛ فينال جام اتحاديه انگلستان فريدون حسن
    فوتبال اروپا

جوان


